

# Inhalt Band 48, Heft 2, 2016

	<b>Editorial</b> <b>Bericht aus Brüssel</b> <b>Aktuelles</b>	<b>Editorial</b> <b>Report from Brussels</b> <b>News</b>	<b>33</b>
<b>MERLE STREITBERGER,</b> <b>ECKHARD JEDICKE,</b> <b>THOMAS FARTMANN</b>	<b>Auswirkungen des rezenten Klimawandels</b> <b>auf die Biodiversität in Mittelgebirgen</b> Eine Literaturstudie zu Arten und Lebensräumen	<b>Effects of recent climate changes on the</b> <b>biodiversity of low mountain ranges</b> Literature review on species and habitats	<b>37</b>
<b>STEFAN NICKEL,</b> <b>WINFRIED SCHRÖDER,</b> <b>MARTIN JENSSEN</b>	<b>Prädiktive Kartierung und Analyse</b> <b>klimawandelbedingter Veränderungen von</b> <b>Wald- und Forstökosystemen</b> Integrität von Ökosystemen unter dem Einfluss von Klimawandel und atmo- sphärischen Stickstoffeinträgen – Teil III	<b>Predictive mapping and evaluation of</b> <b>potential impacts induced</b> <b>by climate change in forest ecosystems</b> Integrity of ecosystems exposed to climate change and atmospheric nitrogen deposition – Part III	<b>46</b>
<b>GEORGE-ALEXANDER</b> <b>KOUKAKIS</b>	<b>Die Verantwortlichkeit nach dem Umwelt-</b> <b>schadensgesetz</b> Eine rechtliche Einordnung	<b>Responsibility according to the</b> <b>Environmental Damage Prevention and</b> <b>Remediation Act</b> A legal classification	<b>53</b>
<b>ANDREAS HÄNEL</b>	<b>Diskussion</b> Sternenparks – mehr als nur Naturtourismus. Anmerkungen und Ergänzungen zum Beitrag von LABUDA et al.	<b>Discussion</b> Dark Sky Parks – more than only nature tourism. Comments on and supplements to the paper of LABUDA et al.	<b>61</b>
	<b>Buchbesprechungen</b>	<b>Book reviews</b>	<b>64</b>
	<b>Termine</b>	<b>Dates</b>	<b>65</b>